

# EL ATLANTICO

ADMINISTRADOR  
JOS. A. THOMAS  
APARTADO No. 199

TODA LA SEMANA EN UN DIA

Número 29

3 de Junio de 1950

Año 1

Limón, Costa Rica  
Vale 25 cts.

## La Municipalidad de Limón interpela a O.O. PP. sobre la construcción del Puente de Cieneguita

### No serán aumentados los pasajes y fletes del Ferrocarril

Consultada que fué la Procuraduría de Hacienda sobre si el Ferrocarril de acuerdo con el precio del dólar estaba autorizado para elevar los fletes y pasajes, esta última oficina parece que no estuvo de acuerdo con ello, pues considera que el cambio oficial no ha variado de tipo y que desde luego no hay mérito para el aumento.

Si la mercadería subió de precio es por efecto de impuestos que son asunto bien diferente del tipo de cambio. Lo mismo se aduce que estos son transitorios y que desaparecerán tan pronto se cubran los Vales del Tesoro.

### Hay que arreglar el edificio de la Aduana

En nuestra edición anterior hicimos un elogio de la labor del personal de nuestra aduana que tanta renta proporciona al Estado.

Hoy tenemos que informar a quien corresponda y probablemente ya lo debe haber hecho el señor Administrador, del péjimo estado de ella.

Nada más lógico que proceder a las reparaciones del caso, pues así se evitan posibles daños y probables pérdidas de mercaderías con los consiguientes desembolsos para el Estado.

Ojalá que no caiga en el vacío esta información y se le dé la importancia que ella tiene.

Solicitan de ese Ministerio se les informe si está de acuerdo en conceder ciertas ventajas y emitir las disposiciones necesarias para que se lleve a cabo la construcción. En el caso de otorgarse lo pedido, la Municipalidad asumirá la responsabilidad económica y técnica de la obra. Texto del telegrama correspondiente

Por medio de telegrama dirigido a Obras Públicas, la Municipalidad de Limón solicita se le informe si ese Ministerio se encuentra dispuesto a conceder ciertas ventajas para que esa corporación pueda hacerse cargo de la obra de construcción del puente de Cieneguita sobre lo cual se ha venido comentando mucho. El texto de ese telegrama es el siguiente:

«A Ministerio de Obras Públicas, Rogámose informarnos telegráficamente si Ministerio acepta y hace lo que continúa detallamos, en cuyo caso Municipalidad asumirá responsabilidad económica y té-

nica para construir puente Río Cieneguita: a) Ministerio nos cede, únicamente para usarlos en puente, el equipo de trabajo aquí existente, según inventario. b) Entrega total de los materiales existentes en esta ciudad. c) Entrega del saldo en bonos y efectivo destinados al puente. d) Entrega total de planos, diseños y estudios en su poder, así como proyecto licitación, en caso que Ministerio no conceda o no conteste Municipalidad retira su apoyo a la obra y deja bajo responsabilidad única del Ministerio la construcción o no del puente, atentamente. R. Breñes P. Secretario Municipal

### Serán reformados los salarios de los muelleros de Limón y de los madereros de Puntarenas

El Consejo Nacional de Salarios en su última sesión, conocio de los informes rendidos sobre las solicitudes pendientes para reformar los salarios de los trabajadores del muelle de Limón y de los trabajadores de la madera en la Provincia de Puntarenas. En el primer caso, después de vistas las alegaciones presentadas por Mr. Green, Gerente de la Northern Railway Co., se decidió que la comisión respectiva hiciera un estudio comparativo de los salarios devengados por todos los muelleros en el país para, con base en ese estudio, hacer las modificaciones

del caso.

En cuanto a los salarios de los trabajadores de la madera de Puntarenas, fué rendido un informe favorable a la solicitud de los obreros el cual fué pasado a comisión para un pronunciamiento definitivo que posiblemente no variaría la recomendación ya hecha.

Ambos casos serán resueltos definitivamente en la sesión próxima que se realizará el martes entrante en horas de la noche.

Precios del Café y Cacao en el Mercado Neoyorkino  
El promedio de precios para los cafés finos de Costa Rica fué de 40.93 dólares y de 27.80 para el cacao

Los cafés finos de Costa Rica se colizaron en el Mercado de Nueva York a un promedio de precios de \$ 46.93 (cuarenta y seis dólares y noventa y tres centavos oro) el quintal.

El cacao en grano, del tipo que se produce en nuestra zona Atlántica, mantuvo una cotización de \$ 27.80 (veintisiete dólares y ochenta centavos oro) el quintal.

### Construcción de pozos artesianos en esta Provincia

La Municipalidad del cantón central de Limón está vivamente interesada en la construcción de pozos artesianos en esta ciudad y otros lugares de la provincia donde son deficientes o no existen del todo los servicios de cañería.

A fin de que realice los estudios del caso para las instalaciones de referencia, el señor Gobernador de Limón se ha dirigido al Ministerio de Agricultura e Industrias, solicitando los servicios del Jefe de la Sección de Geología, doctor César Dondóni, corriendo los gastos correspondientes por cuenta de la Municipalidad de este puerto.

### Fiesta de la Santísima Trinidad

Mañana Domingo 4 de Junio celebra la Iglesia la fiesta de la Santísima Trinidad; por tal motivo nuestra Catedral estará engalanada; habrá misa Pontifical pues en la Catedral se hace culto especial a esta devoción, y suImagen tiene lugar preferente en el Altar Mayor de la Iglesia.

Son miles los devotos de la Trinidad y nuestros navegantes hacen su invocación en todos los momentos de peligro y angustias mencionando siempre el nombre del Padre, del Hijo y del Espíritu Santo.

Devociones tan saludables no deben nunca pasar de época, porque esto hace mejores a los hombres.

### Equipos femeninos de Beisbol visitarán Costa Rica

La Federación Nacional de Beisbol recibió una atenta carta de la hermana República de Nicaragua en la que se ofrece traer a este país dos equipos femeninos de beisbol, el «Navarro», actual campeón, y el «Nicaragua» subcampeón.

En el próximo número daremos más detalles.

### SE VENDE

Un negocio de Cantina Restaurant y Cafetería con casa de habitación situada en el corazón de San José, denominado:

### GOLFITO BAR

Bien surtido. Alquiler barato. El punto es comercial. Se vende por motivo de Salud.

Para informe dirigirse a GOLFITO BAR.

Apartado 779 — San José.

## LA FAMA

Acaba de recibir gran surtido de Zapatos Tennis, Keds y Zapatos para Basquett tipo especial; tambien tacones y suelas de hule en todos los tamaños.

### ROGELIO TASIES LA FAMA

Costado de la Unidad Sanitaria

## ACTIVIDADES DEPORTIVAS

— A CARGO DE CHALO —

Se anunciaron para el domingo pasado cuatro partidos de fútbol, dos en la mañana y dos por la tarde.

A las 8 a. m. le tocaba a Torino y Vasco de Gama. El Vasco de nuevo no se presentó a la cancha perdiendo así dos puntos más.

A las 10 a. m. Colegio de Limón y Aduana F. C. La Aduana se presentó con sólo ocho jugadores por lo que careció de interés el partido, pareciendo mas bien una práctica de ataque contra defensa. El primer tiempo terminó tres a cero favoreciendo a los colegiales. A los tres minutos del segundo tiempo les propinaron otro tanto por lo que los aduanenses adoptaron por retirarse.

A la 1 p. m. se enfrentó la segunda división del Colegio al Justicia F. C. Este fue un partido muy lucido, ya que de gusto ver a los guías del Colegio en acción; tuvo mucho realce debido a que ambos cuadros se comparaban en juego.

En el primer lapso los colegiales anotaron dos tantos. En el segundo los de la Justicia lograron nivelar el score terminando el partido empatado.

A las 3,30 correspondía enfrentarse al Júpiter y Barcelona S. C. El Barcelona no presentó

más que siete jugadores echándose el Júpiter fácilmente dos puntos a su bolsa.

Se nota con esto el desinterés y el decayimiento de nuestro fútbol. Si se continúa así pronto quedará el fútbol en el sótano.

—o—

Recibimos para su publicación una carta del estudiante y muy reconocido deportista Harry Jackson:

Su contenido es la siguiente: Limón, 7 de Mayo de 1950.

Mr. Secretario del Coca Cola Base Ball Club.  
Don Octavio Muñoz Vargas.  
Estimado Señor:

He leído con orgullo y satisfacción su carta en los periódicos dando a conocer la formación del Coca Cola B. B. C. integrado por estudiantes limonenses.

Como estudiante, compañero y amigo de todos, no pude quedarme sin hacerles llegar mi felicitación por tan esfuerzo a empresa. Estoy seguro que sabrán poner muy en alto el nombre de esta provincia y que se empeñarán con la ayuda de Carlitos Hayling a obtener muchos triunfos y éxitos.

Aunque no estoy muy cerca quisiera poder ayudarles ha-

## CLUB DE MERCADERIAS

Tienda La Barata - Muebleria Kader  
DE MOISES KADER F.

Los socios favorecidos y los que hubieren pagado la totalidad de las cincuenta y cinco cuotas o cuyas acciones corresponden con las dos últimas cifras de la Lotería Nacional o Popular, semanalmente.

### RECORDARSE

Perderán su derecho los que dejan de pagar tres cuotas consecutivamente.

ciendo comentarios en el periódico de esta localidad, poniendo así a la afición beisbolera como los demás limonenses al tanto de vuestras labores.

Quiero que valga esta oportunidad además del sentimiento que me impulsa a felicitarlos, ratificar mi honroso aprecio a tan honroso grupo, que hoy se prepara para dar su pequeño obolo a su provincia.

Atentamente,  
Harry Jackson Bell.

—o—

El domingo 28 pasado efectuose un magnífico juego de Base Ball en el Estadio de Cartago entre los equipos Blue Star de Cartago y el Coca Cola de San José cuyo entrenador es el magnífico deportista Carlitos Hayling.

Fué en honor de la madrina del Blue Star y pudimos ver la gran actuación de este novel equipo integrado por estudiantes limonenses residentes en San José. El triunfo fue del Coca Cola por 7 a 2 del Blue Star. De seguir como van estos muchachos en no lejano día llegarán a tener el cetro en la capital.

## La Potencia de Producción de los EE. UU.

— Continuación —

Asimismo, se advierte una nueva tendencia de los dineros, de fluir de las unidades grandes de gobierno, a las pequeñas. En 1941, los gobiernos locales de Estados Unidos gastaron un total de seis mil seiscientos millones de dólares — \$ 6.600.000—de cuya cifra habían recaudado solamente cuatro mil ochocientos millones — \$ 4.860.000.

—Casi la mitad de los gastos de escuelas de las comunidades pequeñas, por ejemplo salieron de los fondos de bienestar social o bien federales. Por contraste, en 1941, los estados de la Unión recaudadora y gastaron cuatro mil quinientos millones de dólares, pero de esa suma sólo invirtieron \$ 3.600.000 en actividades de corte estatal. De igual manera, el gobierno federal recaudó cerca de catorce mil millones de dólares.... — \$ 14.000.000.000—en impuestos; pero gastó menos de trece millones en sus propias funciones.

Las guerras siempre se traducen en un aumento tremendo de los gastos gubernamentales, aún después de firmada la paz, y la Guerra Mundial Segunda no ha sido excepción de la regla. En 1940, los estudiandenses gastaron diecinueve mil millones de dólares — \$ 19.000.000.000—por concepto de todos sus gastos gubernamentales. En 1940, el gobierno federal solo erogó un total de treinta y seis millones de dólares — \$ 36.000.000.000—La deuda pública total inclusión hecha de todas las formas de gobierno de 1940, era de sesenta y tres millones de dólares — \$ 63.000.000.000—Al final de la Guerra Mundial Número 2, la deuda pública total montó a docecientos setenta y cinco mil millones de dólares..... — \$ 275.000.000.000—o sea a cerca

## LA COPACABANA

OFRECE

Los Limonenses no se preocupan para las celebraciones de sus matrimonios, bautismos, cumpleaños, bailes y fiestas de cualquiera naturaleza, solamente tienen que pasar a

### LA COPACABANA

y allí le ofrecemos un galón de cuarenta copas de deliciosos helados de su gusto por el ridículo valor de

### QUINCE COLONES

puesto en su casa a la hora que Ud. indique.

EL ATLANTICO

APARTADO 199

Pase a la página 3

## Cía. Eléctrica de LIMÓN

Recuerda a sus abonados que los recibos por servicios eléctricos deben ser cancelados en la primera quincena de cada mes.

The Electric Company of Limón hereby reminds its subscribers to the electric services that the payments are to be effected within the first fifteen days each month.

# Tome KOLA GARRON

Este documento es propiedad de la Biblioteca del "Miguel Hidalgo" de la Universidad Nacional de Costa Rica. No se permite su reproducción ni su difusión.

## EDITORIAL

El sábado pasado fuimos circundados por tres caballeros cuyos principios de expresión aceptamos sinceramente. En síntesis dijeron: «Vemos en el periódico local el medio por el cual podemos exponer nuestra aprobación o desaprobación en materia de carácter general».

A continuación uno del trío dijo:—«Hace algunos meses he leído con gran satisfacción un artículo en su periódico sobre la mala conducta de ciertos elementos en los teatros de esta ciudad y tengo esperanza de que la publicación de estos defectos sean corregidos y que hayan movido a los propietarios de los teatros a tomar ciertas medidas; ya que las cosas van de mal en peor».

Actualmente no son solamente palabras incorrectas y gritos vulgares del que son víctimas personas respetables, sino también son arrojadas impurezas desde las galerías.

Además fué mencionado que recientemente en uno de los teatros muchas personas fueron mojadas con un líquido de mal olor lanzado de la galería; entre los infortunados estaban algunos extranjeros, quienes abandonaron el recinto disgustados. Nuestro informante dijo: que él también fué víctima de este acto malévolu y tuvo que apurarse para llegar a su casa para tomarse un baño.

Dichas condiciones son remediables y algo debe hacerse para librarse a las personas decentes del lenguaje sucio.

Entendemos que la mayoría de estos mal educados; son jóvenes, por lo que están inmunes de castigo bajo el «Patrón de la Infancia», los guardias civiles deben velar de estas irregularidades. La ley de inmunidad que absuelve el castigo debería prohibir a estos jóvenes asistir a ciertas películas y también debe mantenerlos fuera de las calles en las noches, los clubes y otros lugares que no corresponden con su edad.

## La Potencia de...

Viente de la página 2

de \$ 2.000 per cápita estadounidense. Después de la guerra, en 1947, la deuda federal sólo había subido a cerca de doscientos setenta mil millones de dólares—\$ 270.000.000.—Las deudas de los gobiernos estatales y locales disminuyeron en un quinto durante la Guerra.

La parte grande del presupuesto federal la integraron las partidas de defensa, náutica, pagos a los veteranos y servicio de intereses de la deuda de guerra. Estas tres partidas llevan trazas de ser muy grandes en lo futuro. A menos que se eleborare alguna forma de paz estable en el mundo, los requisitos de defensa de Estados Unidos seguirán siendo muy altos—y más altos, claro que está, si la guerra se declarase otra vez.

Los cálculos que se han hecho acerca de los gastos probables demuestran que estados Estados Unidos erogará probablemente alrededor de cincuenta y ocho mil millones de dólares....—\$ 58.000.000.000—en todos sus ser-

vicios de gobierno general, en 1960. El gobierno estaría recaudando, entonces, cerca de 30 centavos o centésimos de cada dólar de ingreso nacional, por comparación con 27 centésimos de dólar en 1941, 26 en 1932, y 7 centésimos de dólar en 1913.

Caso de que el pueblo de Estados Unidos seguirá adelante y más allá todavía en lo tocante a cubrir todas las necesidades públicas—así la eliminación de los barrios bajos, la conservación de la tierra, la construcción de carreteras y aeródromos, el cuidado de bosques y corrientes el mejoramiento material de las ciudades, la extensión de los beneficios del seguro social, el cuidado de los veteranos, la extensión y el mejoramiento de los sistemas de escuelas públicas, etc., etc.,—entonces, tendría ese pueblo que invertir—otro 14 por ciento adicional, o sea sesenta y seis mil millones de dólares.....—\$ 66.000.000.000—en servicios de gobierno general, en 1960. Dólares tales serían recaudados por capita, de todos y cada uno de los estadounidenses, y erogados para el mayor bienestar de la tierra y de la gente que la habita.

## MADERA DE BALSA

Se le ruega a los productores de Balsa en tucas o aserrada que, antes de entrar en nuevos contratos, consulten al suscrito con el objeto de conseguir los mejores precios.

Julian A. Weston

Apartado 1032

San José

Este documento es propiedad de la Biblioteca Nacional. Miguel Drágo y Gómez. Sistema Nacional de Bibliotecas del Ministerio de Cultura y Deportes, Costa Rica.

## FERRETERIA UNIVERSAL

150 varas al Norte del Gallo — Local esquina

RODRIGUEZ &amp; ECHEVERRIA LTDA.

Teléfono 4709 SAN JOSE Apartado 1471

## PINTURAS "FLYING WHEEL"

Cedazo para mosquito (30' - 36' - 48'), Cedazo para gallinero (5' - 6'), Cedazo para zaranda, Cadena para perro, Eslabones para unir cadenas, Barrenas para tucas, Llaves para fontanero, Tijeras para podar, Cadenas para agricultura, Cuchas para rajar madera, Barrentitas de mano, Prendas para mecánico, Cepillos para ebanista, Balanzas para familias, Martillitos para zapatería, Rodines para muebles, Palancas para indóromos, Planchas eléctricas, Clavos para tapicería, Rodines para cañes, Bisagras para indóromos, Bombillas incandescentes (Desde 10 amps. a 300 amps.), Brocas para hierro espiga  $\frac{1}{2}$  y espiga lista, Machos para tornillo en todo tamaño, Cerraduras de perilla para puerta, Tornillos curvaje y máquina, Serruchos, Escuadras, Papel de lija en todo número, Herramientas, accesorios eléctricos, cañería y muchos otros artículos del ramo, recibió y ofrece a los mejores precios.

## Cumpleaños infantil

El domingo pasado celebró sus 3 años de existencia, nuestra amiguita, Adelina Brenes Blanco, hija de los estimables esposos don Bolívar Brenes y doña Blanca Blanco de Brenes de esta ciudad. Don Brenes es un distinguido miembro del Cuerpo de Bombero Voluntario y doña Brenes hermana de nuestros muy estimados amigos, señores Roberto Blanco alto empleado del Banco Nacional de San José y Luis Blanco del Northern Railway Company.

Asistieron como invitados muchas personas mayores y los amiguitos de Adelina. Su tío, don Luis con su guitarra acrecentar la alegría de la fiesta.

## Muy interesante resultó la labor del Censo

Grandes experiencias resultan de este censo de población y agropecuario. Sobre todo para los educadores que han podido penetrar la miseria que viven, y el hambre que sufren en muchos

hogares de nuestro suelo guardamos fielmente el secreto de lo que oímos: pero lo que vimos no estamos obligados a callarlo; realmente el estado de miseria es tal, que nos dolerá ver mujeres en estado de gravidez sin más lecho que el piso ni más abrigo que un colete. Ancianos vivos casi centenarios sin protección alguna. Enfermos y desvalidos, no se crea que esto fué muy lejos de nuestra ciudad. Trabajadores del campo que no tienen ni una vara de tierra y cuidan y trabajan grandes extensiones de nuestro suelo, que los dueños ni conocen. Que interesante es darse cuenta de que nuestro país, diferente de lo que aseguran los políticos en el extranjero. Quizá sea que aquellos sean como los sordos y los siegos del Evangelio, tienen ojos y no ven y tienen oídos pero no oyen.

Héctor Gutiérrez Morales

ATENCION LIMONENSES  
EN LA  
NUEVA TIENDA

de Naim Sarquis y Hno. encontrará usted todo NUEVO hasta los precios son nuevos porque son más bajos. Especialidad en seda y artículos para caballeros. Recuérdela: esta situada contigua al hospedaje de Rolando Young

## THE NEW STORE

of Naim Sarquis & Hno you will find everything NEW up to the prices are NEW because they are lower than elsewhere. Specialized in silk and other articles for gentlemen.

Remember: This store is situated next to the Lodging of Rolando Young.

# Señor Ganadero:

Miel para gánado, Semolina, Atrecho de trigo, Maíz quebrado, Harina de maíz, Sales en block, yodada, azufrada, corriente y toda clase de MEZCLAS para ganados y aves, le ofrece

## BODEGA SOLANO Y CIA., LTDA.

Teléfono 2691 - SAN JOSE - Apartado 1942

### Algo sobre una Sesión de los Leones

En días pasados se efectuó como de costumbre una sesión en el Club de Leones presidida por el Sr. Félix A. Reyes. Entre otros asuntos de importancia se trató de la contribución para la construcción del Estadio de Base Ball. Hizo incapié sobre esta ayuda solicitada el Sr. Fermín Amador, quien se interesó mucho en que se acordara algo efectivo al respecto.

Por su parte los Sres. Reyes y Tásies insistieron en que a pesar de que estamos a me-

diadas de año, el Club no ha tomado las medidas necesarias para hacer el fondo de los Juegos para los Niños Pobres que este Club ha tenido por costumbre obsequiar el día de Navidad.

En verdad el Club de Leones no debe desviarse de su principal objetivo, como es el que se ha mencionado, ya que debido a que este Club cuenta solamente con un reducido grupo de miembros sus posibilidades son relativamente muy pocas. Para hacerle frente a

## TIENDA HOLLYWOOD De SOLOMON BERENZON

Has recently received: Gabardine shirts with 3 zippers in all colours. Shirts with stripes also plain. Working Shirts- Khaki, Army 2 by 2- First grade Men's socks, \$2.50 per pair. Otis undershirts with sleeves and sleeveless. Boys' Shoes. Women and Children: grand assortment.

All At Prices Without Competition.

Come and see our stock before going elsewhere.

varias actividades a pesar de que ese sería el deseo de sus socios.

Volvemos a repetir que aun que el Leonismo incluye entre labores la protección al deporte también es de importancia

### Doctor Oscar Pacheco

Médico y Cirujano

— de la Universidad de Pensilvania —

### Especialidad en enfermedades de las señoras

Oficina: 75 varas al Oeste del Colegio de Señoritas

SAN JOSE, C. R.

Horas de: 10 a 12 m - De 2 a 4 p. m.

sumar la ayuda al desvalioso y en este caso dejar a Dios por Dios no es ser buen Cristiano.

No creemos que debe de eludirse la contribución al deporte pero sí, al menos, que el Club de Leones haga una distribución equitativa entre ambas actividades de lo que pueda recolectarse, o sea una parte al fondo de los Niños Pobres y otra a la contribución de la construcción del Estadio de Base Ball.

Un León y otro León.

Compre y lea todos los sábados este Semanario

**Money Is Scarce!! Don't Throw It Away!! Save Every Day In**

# ≡ LA PROVEEDORA ≡

Look over this list of prices, remember that we give you clean, high quality merchandise and exact, honest weight, 16 ounces in every pound guaranteed

Pablum.....	2.05	Lizano Tabasco.....	0.85	Three-in-one Oil.....	.50 ea.	Klim.....	.....	4.50 tin
Black Beans.....	0.55 lb.	Jade Soap.....	.65 ea.	Lux Soap.....	1.00 ea.	Narciso Soap.....	.....	.50 ea.
Black Eye Beans..	0.60 lb.	Hunts Asparagus, 10 oz.....	4.00 tin	Log Cabin Syrup.....	4.50	Dodge Peaches.....	.....	2.00 tin
White Beans.....	0.65 lb.	Camay Soap.....	0.95 ea.	Kerosene.....	.45 bot.	Nido Powdered Milk 4.50 tin	.....	
Santamaría Vinage.....	1.75 bot.	Rice.....	0.85 lb.	Island Palm Soap.....	.85	Calumet Baking Powder 8 oz.....	1.35 tin.	
Lizano English Sauce.....	.85	Horse & Mule Shoes	1.60 lb.	Sugar.....	0.50 lb.	Vencedor Cooking Oil 3.90 bot	.....	
Fiesta Wine.....	5.25 bot.	Sanitone Hand Soap.....	.80 ea.	Condensed Milk large.....	1.60 tin	Ovomaltina.....	.....	3.75 tin.
Royal Powdered Milk.....	4.00 tin.	Condensed Milk Small.....	0.60 tin	Evaporate Milk, small.....	.60 tin.	Swan Soap.....	.....	1.00 ea.
Muscatel Wine.....	10.50 bot.	Coffee.....	2.80 lb.	Wire Sponges.....	.50 ea.	Tallarin.....	4 oz.	.45 pk
Canal Wine.....	6.00 bot.	Sirena Sardines 5oz	0.90 tin			Spaghetti.....	.....	.85 lb.
Sirena Sardines 8 oz.	1.45 tin.	Monarch Sardines 15 oz.....	2.00 tin.					

We specialize in despatching orders to people who live on the line. Everything packed with special care so that it arrives in perfect condition. Give us a trial order and see how much you save.

Special, wholesale prices on quantity sales.

**LA PROVEEDORA - Puerto Limón**

# THE ATLANTIC

ALL THE WEEK IN ONE DAY

Editor:

JOS. A. THOMAS

Number 29

June 3, 1950

Year 1

Post Box 199

Limon, Costa Rica

## OUR TASK

### FROM OUR DESK

Last Saturday afternoon we were encircled by three gentlemen whose verity of expression we entertained whole heartedly. In unison they remarked "We look forward to the local newspaper as the channel by which we can make known our satisfaction or dissatisfaction on such matters of a general character.

Continuing one of the trio said "Some months ago I read with commendation your article on the bad behaviour of certain elements in the city theatres and I were hopeful that the exposure of the rather annoying conditions might have stirred the managers of the playhouses to effect some measure of correction, but to the contrary things have become worse."

It is now not only foul language and boisterous shouting by which respectable patrons are victims, but all kinds of impure things are being thrown down upon the guests below by the impudent occupants of the galleries.

It was further mentioned that quite recently at one of the theatres several persons were drenched with some obnoxious liquid spilt from the gallery, among the unfortunate patrons were a few strangers who had to leave in disgust before the end of the film. Our informant said, he too, was saturated and on arriving home had to hasten under the shower bath. Such unpleasant conditions are remediable and something must be done to free respectable patrons from the billingsgate and dwellers in the "Upas Tree". We learn that most of these ill-bred are youths and being somewhat immuned from punishment under the Juvenile Protection Law, the Civil Guards have to look on and off. The Law of Immunity from deserving chastisement should also prevent these youngsters from seeing certain films and should also see that they are off the streets at nights.

### Mrs. Susan E. Daley Slept in Death

After enjoyed God's special blessing to have lived to the octogenarian stage on this planet, Mrs. Susan E. Daley slept in death at the residence of her daughter, Mrs. Ruth Gayle at Zent on the morning of Saturday the 29th of April 1950. In the historicals of Jamaica, Mrs. Daley had seen the dawn of day in the Parish of St. Elizabeth. Her exemplified life of good living in this Republic for nearly a half century of years was self evident that she was the seed of a highly cultured and well bred parent plant, and so inherited her own offspring. Her Last remains were laid in the grave after a scene of pathos.

She is mourned by her beloved widower, Mr. Richard Abraham Daley of the Chirripo

district, three daughters, a son, eleven grand children and eight great grand children.

THE ATLANTIC expresses its profound condolence to the sorrowing survivors and pray that He who keepeth the sparrow from falling will comfort and strengthen them to bear their loss. May her soul find rest.

### Doctor Oscar Pacheco

Physician and Surgeon

From the University of Pennsylvania, U. S. A.

SPECIALITY:  
Diseases of Women

Office: 75 yards West of the Colegio de Señoritas-San José

HOURS: 10 - 12 m. - 2 - 4 p. m.

## THE PEOPLE'S HOUSE

JACK ORANE SUCS. . Limón

You will need a good article for your money so see us first for the best of everything —

Suitings, dress materials, and all other requirements in Ladies' & Gents wear prices always to please you.—

Este documento es propiedad de la Biblioteca Nacional. Migración Digital. Sistema Nacional de Bibliotecas del Ministerio de Cultura y Juventud, Costa Rica.

## In the Basket of the Week

If we say we have no fault in this vale of life We are deceiving ourselves and the truth is not in us But if we confess our faults and ask forgiveness God is ever willing to grant our supplication.

## W. I. Professionals Play Cricket in England

While the West Indian 1950 cricket tour of England is getting off to a rather wet start—the first match against Worcestershire having reached no decision owing to rain on all three days of play—four West Indian professionals playing in the Lancashire League have made a fairly auspicious beginning.

The four are George Headley of Jamaica playing for Bacup Club; J. K. Holt of Jamaica, playing for Haslingden, for which Headley formerly played; E. A. Martindale of Barbados, playing for Leekhouse; and Ellis Achong of Trinidad playing for the Walden Club in the Central Lancashire League. All of

them have been members of touring West Indian teams.

Opening the present cricket season, Holt scored 86 not out, Headley 79 not out, Martindale 50 not out and 42 not out, and Achong got 21. Bowling, Martindale took 3 for 19, Achong 2 for 19, Holt 3 for 34, and Headley 1 for 14. Last season Achong took 106 wickets at an average cost of 12.53 in the Central Lancashire League.

Two of last season's English professionals, Everton Weekes and Frank Worrell, both of Barbados, gave up their jobs this season in order to be members of the W. I. touring team.

## W. I. CRICKET TOUR PLAYING SCHEDULE

The following is the schedule of matches to be played by the West-Indies cricket team now on tour of Great Britain:

May 10 - 12	Vs	Yorkshire at Bradford
13 - 16	"	Nottinghamshire at Nottingham
17 - 19	"	Cambridge University
20 - 23	"	M. C. C. at Lord's, London
24 - 26	"	Oxford University
27 - 30	"	Glamorgan, at Cardiff
31 - June 2	"	Somerset at Taunton
June 3, 5, 6	"	Lancashire at Wigan
8 - 13	First Test Match Vs	England at Manchester
21 - 23	Vs	Sussex at Hove
24 - 29	2nd Test Match Vs	England at Lord's, London
July 1, 2, and 3	Vs	Hampshire at Southampton
5 - 7	"	Lancashire at Liverpool
8, 10, 11	"	Northamptonshire at Northampton
12, 13, 14	"	Leicestershire
15, 17 & 18	"	Derbyshire at Chesterfield
20 - 22 and 24, 25	3rd Test Match Vs	England at Nottingham
29, 31 and Aug. 1	Vs	Yorkshire at Sheffield
Aug. 2, 3, 4	"	Surrey at the Oval, London
5, 7, 8	"	Glamorgan at Swansea
9, 11	"	Warwick at Birmingham
12, 14 - 17	4th Test Match Vs	England at the Oval, London
19, 21, 22	Vs	Gloucester at Cheltenham
23 - 25	"	Essex at Southend
26, 28, 29	"	Middlesex at London
30, 31 Sept. 1	"	Kent at Canterbury

## RESTAURANT "ECOS DE PARIS"

Conveniently situated in the heart of the capital 300 yards South of Musmani's Bakery, San José - PHONE 6289

We Specialize in Excellently prepared meals along with an efficient stock of the best liquor.

OUR BOAST IS « Eat where the best sanitary methods are practiced in the preparation and serving of food ».

Personally attended by the proprietor:

CEDRIC KERR

# DR. MIGUEL S. DEJUK

Physician and Surgeon of Tulane University United States of America

## ADVISES

His esteem patients as well as prospective ones that his office is situated two and a half blocks West of the U. N. I. A. Liberty Hall and his service is at their disposal.

Office Hour: From 2:30 in the afternoon:

## On the Base

### Ball Diamond

The rays of last Sunday's noonday sun was pelting on the baseball diamond as the two «Bs» pelted from their dugouts to play their eighth encounter in the League Fixtures. The first «Bs» represented Bataan and the second stood for the Braves. The batting strength of the latter was at its summit. However, due consideration is to be given to the fact that Bataan had a mediocre nine at play. Charles started the pitching and he was severely punished by the freshness of the powerful Braves. A change of pitching was effected, but the Braves continue to rule the waves. Thirteen runs went on the tins and Fray, the Braves «lefty» dismissed Bataan for four runs.

Four O-clock brought the excitement when chief umpire Gonzalo Xirinach said «play ball» with the Motives on the diamond and Jupiter at bat.

Rife speculations were in favour of Motive Power, particularly among the daughters of Ham. The grand stand had its weight of humanity; every inch of seat was occupied and approximately four hundred onlookers surrounding the playground. Donny had a brilliant start but gave way after the seventh innings when Motives had 3 runs. Almton Maitland took over the pitching in the 8th and 9th innings and he did remarkably well; the hard hitting Motives earned a single thus a total of four runs. Motives opened the attack with Blackwell then brought on Gato. These two pitchers were at

their best, but eye soar were the errors by catcher and fieldsmen and by these misgivings Jupiter earned a total of eight runs.

### Tuesday Night in the Salvation Army Hall

This will serve as a reminder to the special invitees and the general public of the service to be conducted to the memory of the late Mr.

Stanley Street in the Salvation Army Hall on Tuesday night the 6th instant.

The good that men do is often interred with their bones; so let be with the late Mr. Street; he was a friend to all and enemy to none.

### Caribbean Review

Jamaican Receives London University Leadership

John Figueroa, formerly a master of St. George's College and Wolmer's Boys' School has been appointed a lecturer and tutor at the Institute of Education, London University. In Born in Jamaica, Mr. Figueroa was educated at St. George College and Holy Cross College, Worcester, Mass. He was awarded a British Council scholarship in 1946 and worked for his Teacher's Diploma at the London Institute of Education. He remained in England to receive his M. A. degree and has already sat the examination.

*Successful Teacher Gets Inspectorate:*

E. H. Cousins, until recently principal of the Kingston Senior School and twice president of the Jamaica Union of Teachers has been appointed Inspector of Schools for Jamaica. Mr. Cousin's appointment is hailed as a fitting reward after 22 years of successful teaching. Not since 1911 has an elementary school teacher been

# COPACABANA OFFERS

That Limonenses have no cause to worry about making Ice Cream for the celebration of marriage, birth anniversary, dance baptism and functions of any nature; it is only necessary to call at

## COPACABANA

and there you will get a gallon containing forty cups of delicious Ice Cream of the flavour you desire for the very Low price of

## FIFTEEN COLONES

delivered at your house or any other place at the hour you indicate.

appointed straight from the school room to an inspectorate. Mr. Cousins obtained the Teacher's Professional Certificate of London University's Institute of Education in 1948 when he studies for one year in England on a Teacher's Travelling Scholarship.

*Jamaica Legislators Want State Bank:*

On a majority vote of 11 to 8, the Jamaica House of Representatives accepted in principle the setting up of a state bank to aid industrial and agricultural development. Although moved by a member of the Jamaica Labour Party, the resolution was mainly supported by the People National Party opposition members. Mr. Bustamante and 7 Labour Party members voted against.

*Jamaica to spend ten millions sterling this year:*

The Government of Jamaica has budgeted for an expenditure this financial year of £10,459,132 of which about one and a half million is earmarked for development works. The estimated revenue for the period is just under half a million pounds less than the estimated outlay.

*Jamaica to Aid Start of Bauxite Industry:*

The Jamaica Government has sent proposals to the House of Representatives for offering special facilities to three companies about to begin mining bauxite in the island, with a total eventual investment of some £ 22,000,000. The new industry is expected to employ thousands of Jamaicans and to go into production some time in 1952.

Two of the companies will be shipping the ore to affiliates in the U. S., while the third, a Canadian company, will process it in Jamaica and export it

as alumina, or aluminium oxide.

The companies have acquired about 60,000 acres of bauxite-bearing lands, of which only about 7,600 acres are expected to have workable deposits, and operations will be proceeding on a total of only about 100 acres at once. Accordingly, all the companies are making elaborate plans to engage in agriculture and cattle-rearing. They have also undertaken to restore worked lands to agricultural use or pasture, or to reclaim for such use similar acreages of land situated elsewhere.

*Governor of Leeward Islands Resigns:*

Lord Baldwin has resigned the governorship of the Leeward Islands for «health and personal reasons», according to an announcement by the Colonial Office in London. He will be succeeded by Kenneth W. Blackburne, CMG, OBE, 43, Director of Information at the London Colonial Office since 1947.

Earl Baldwin of Bewdley, born 1899, succeeded to the title conferred in 1937 upon his father, Britain's pre-war Conservative premier, Stanley Baldwin. The present Lord Baldwin is a socialist.

Mr. Blackburne was appointed to the Colonial Service in 1930, and served in Nigeria, Palestine, Gambis, and the West Indies, where he was Administrative Secretary of the Development and Welfare Organization.

*New Bishop of Br. Honduras Appointed:*

The Venerable Gerald Henry Brooks, Archdeacon of Nassau, has been appointed Bishop of British Honduras. He succeeds the Right Rev. D. J. Wilson, now Bishop of Trinidad.

## Visit the New Lumber Deposit

# Britton and Holness, Limited

## Guaranteed First Class Black Heart Laurel, Well Assorted

Situated: Between the former Lindo Brothers' Office and Gourzong's Radio Repairs-Front Railroad Yard.

S. D. BRITTON, Manager

No Finer Food can be Found anywhere in San José than

the delicious and exquisitely prepared dishes served at

# Restaurant Maxie

100 yards north Hotel Valencia Annexo in Paso de la Vacca

Este restaurante es propriedade da Biblioteca Nacional. Miguel Covarrubias, director da Biblioteca Nacional do Ministério da Cultura, presidente da Comissão Executiva da Biblioteca Nacional.

## LA FAMA

Just received a grand assortment of Shoes - Tennis, Special Shoes for playing basket ball; also heels and rubber soles in all sizes.

### ROGELIO TASIES

**La Fama** - In front of the United Medical & Sanitary Building:

### CARIBBEAN REVIEW

#### Sir Clement Malone Retires

Sir Clement Malone, OBE, has retired as Chief Justice of the Windward and Leeward Islands, and has proceeded to England on holiday. Sir Clement was the first Negro in many years to be appointed to the high office of Chief Justice in the West Indies.

#### King and Queen Visit W. I. Stand At British Industries Fair

King George VI was so impressed with the West Indies stands at the British Industries Fair being held at Earl's Court, London, that he had to be reminded by an official that the royal party was behind its time schedule. With him were Queen Elizabeth and Princess Margaret, Queen Mary, the Duchess of Gloucester, and the Duchess of Kent visited the W. I. stand shortly before.

Following the royal visit, Jamaican straw sun hats were sent to Buckingham Palace for the Queen, Princess Margaret, and Prince Charles.

At the Jamaica stand on display were straw goods by the Welfair, Cottage Industries, embroidery exhibits by the Jamaica Women's League, cigars, rum, fresh and tinned fruits, chutney and sauces.

Among the exhibits sent from Trinidad by its Tourist Board were coco-pods, and for decorative purposes, 360 anthurium lilies.

#### B. O. Ships Wild Life to Britain

The largest collection of birds and animals ever to leave British Guiana is on its way to zoos in the British Isles. Hundreds of birds in the collection include horned owls, macaws, parrots, humming birds, and kiskidees. Among the animals are monkeys, giant anteaters, alligators, anacondas, iguanas, oads, water snakes, raccoons, porcupines, ocelots, agoutis, electric eels.

The zoos that will receive them are

in London, Manchester, Paignton, Dublin, Dudley and Wellingtonborough.

#### Barbadian Policeman Becomes Superintendent

Chief Inspector E. B. Grant of the Barbados Police Force has been promoted to the post of Superintendent of Police, thus becoming the second Negro policeman to rise from the ranks to a commissioned office. The first was Capt. Parris, who was promoted from sergeant to superintendent.

#### Barbados Plans Oil Search

Hon. N. E. Tanner, Minister of Mines and Minerals in the Province of Alberta, Canada, on his way home after several weeks in Barbados, told the press: "Barbados is planning an extensive search for oil and I was asked to come down to discuss this problem and at the same time to advise them." He added that he helped the Barbados Government draft the regulation involved.

#### Guianese Hold Industrial Sunday

The Anglican community of British Guiana recently celebrated "Industrial Sunday" for the first time, and the Most Rev. Alan John Knight, Archbishop of the West Indies and Bishop of Guyana, delivered the address, calling on workers and employers to do their utmost for world recovery. This, he said, required more goods and better services, plus more employment opportunity.

#### Sugar Workers to Get Housing Loans

An estimated 30,000 agricultural laborers in the Barbados sugar industry are expected to apply for loans, soon to be made available from the Labor Welfare Fund, to build or repair their homes. The Labor Welfare Fund was created in 1947 by law. A percentage of the agreed price paid by the U. K. for sugar is diverted to it and it is operated by D. A. M. Haynes, manager of the Peasants Loan Bank.

# WEAR

## Clifford Steele's Tailor Made Suits

Here are three special reasons why you should  
**FIRST:** The high qualities of our Materials.  
**SECOND:** The neatness of workmanship.  
**THIRD:** The elegant fitting of our garment  
Which will never get out shape.

Centrally established near the British Vice Consulate  
in the City of Limón.

Este documento es propiedad de la Biblioteca Nacional "Miguel Obregón Uriarte" de la Dirección General de Bibliotecas del Ministerio de Cultura y Juventud, Costa Rica.

## ST. MARK'S CHURCH

LIMÓN, COSTA RICA

*The Church is the Pillar  
and the Ground of the Truth*

#### S E R V I C E S :

SUNDAYS: 6.00 a. m. Solemn Holy Eucharist Sermon  
8.00 a. m. Choral Holy Eucharist  
3.00 p. m. Sunday School  
7.00 p. m. Solemn Evensong, Sermon.

Weekdays: Wednesday, Friday, Holy Days 6.00 a. m.  
Monday, Wednesday, Friday 7.00 p. m.  
Saturday: Confession 4.00 - 5.00 p. m.

See Weekly Parish Bulletin for other Announcements

#### Increases Agreed for Sugar Workers

After a series of meetings, the Barbados Workers Union and the Sugar Producers Federation have agreed on an increase of 12½ per cent. on the 1949 rates of pay for sugar workers. Back pay will be retrospective to Jan. 1, 1950. In addition, a bonus will be paid this year according to the size of the sugar crop, with 120,000 tons as the base, and a payment of one cent for every 5,000 tons above that figure.

#### Indian Team May Tour B. W. I.

An Indian cricket team may visit the West Indies in 1952-53, following an invitation extended by the West Indies Cricket Board of Control for a return visit, if possible, next winter.

The president of the Indian Board of Control told the press that such a visit would not be possible before 1952, when an Indian team is visiting England, and it would be more convenient for the party to go to the West Indies after their English tour.

The master will probably be discussed at the next meeting of the Imperial Cricket Conference in London, at which the presidents of both Boards of Control will be present.

#### Urge Press Freedom In Br. Caribbean

The Caribbean Press Association, representing all the more important newspapers of the British West Indies, passed a resolution at its second ordinary general meeting asking that a guarantee be written into the proposed federal constitution of the British Caribbean providing for freedom of the press.

The newspapermen's meeting, held at the headquarters of the Caribbean Commission in Port of Spain, Trinidad, also asked that all legislation affecting newspapers and other periodicals be made the prerogative of the federal government.

Possibilities of establishing a Caribbean News Agency, a modern telecommunications system, and cheaper traffic

rates for news reports were also discussed, as well as plans for improving the standard of West Indian journalism by having young men trained in Britain and Canada and by exchanging newsmen periodically.

#### Postal Advisory Committee to do Public Relations Job.

Trinidad's post office is to have a seven-man advisory committee to aid in interpreting its policy, methods, services and improvement efforts to the public and to advise the Post Master General on the means necessary to adjust local services to local needs. The committee is being set up on recommendation of a United Kingdom Commission which investigated the working of post office. The President of the Chamber of Commerce has been asked to head the committee on which will be representatives of shipping, airways and political interests.

#### To Set Up Statistics Department

Trinidad's Financial Secretary has reported that the Trinidad Government has proposals for establishing a Central Statistical Department this year, following the return from a statistical conference in London of the Statistician, J. H. Steer.

#### Trinidad Cultural Clubs Celebrate

The League of Literary and Cultural Clubs in Trinidad is planning a full program of activities for the week May 21 to 27 to mark its silver jubilee. Delegates will be attending from the British Guiana Union of Cultural Clubs, the Association of Cultural Societies of Barbados, the Antigua League of Cultural Clubs and other west Indian organizations.

The celebrations will be climaxmed with the inauguration of a Caribbean League of Literary and Cultural Clubs.

#### EDITORIAL VICTORIA Ltda.

San José, Costa Rica

## HOTEL SANTA FE

200 yards North of Central Market 8th Street - 5th Avenue - Tel. 1497  
San José, Costa Rica

UNDER NEW MANAGEMENT OFFERS THE PUBLIC  
COURTESY AND EFFICIENCY

When in San José on business or vacationing the most appropriate place to stay is at

## HOTEL SANTA FE

Meals prepared by experts in the culinary art - Reasonable Prices

Visit us and be convinced!

# Garage Universidad

CALL PHONE 3693

And you will have at your service a car. Pay what the service is really worth. GARAGE UNIVERSIDAD boasts of its staff of competent, courteous and honest chauffeurs whose duty it is to see that each customer is satisfied. Next time you need a car, remember- Call 3693



During the spring and summer seasons thousands of motorists in the United States take to the Nation's highways on extended vacation trips. For many motorists and their families, house trailers, hooked to the rear of their automobiles, expedite travel and provide comfortable living facilities during their journeys. There are an estimated 600,000 house trailers in use in the United States today with accommodations for more than 1,000,000 people.

The photograph shows a United States family, James and Helen Post, checking their road map before leaving on a 3,000-mile trip from Seattle, in the northwestern State of Washington, to Fairbanks, Alaska. Their 35 foot-long trailer has four rooms, with cooking, sleeping, and living quarters. (Photo USIS).

## Caribbean Review

*Study Economic Federation of the Caribbean*

The Trinidad Chamber of commerce has moved for the calling of a meeting of the British Caribbean Chambers of Commerce, Inc., to discuss the economic federation of the British Caribbean area.

All the chambers of commerce of the area are affiliated to British Caribbean Chambers of Commerce, Inc., president of which is Hon. R. W. Youngman of Jamaica.

The chambers are also being invited to discuss the cost of living, the dollar situation, shipping, and related matters.

### Trinidad Trade Fair, 1950, Opens

Trinidad's new governor, Major-General Sir Hubert Rance, accompanied by Lady Rance, in one of his first official acts, declared the Trinidad Trade Fair 1950 open before a crowd of more than 2000. The Governor then unveiled the monument of the fair - a huge hand holding a torch aloft which will burn continuously during the fair, which ends on May 28.

## LA CIA. AGRICOLA EXPORTADORA, S. A.

Ruega a los bananeros de Línea Vieja:

Que en virtud de las exigencias del mercado norteamericano en cuanto a la calidad del banano, nos es indispensable la cooperación íntegra en cuanto al buen manejo de la fruta y al grado que se pide en los avisos. Esta cooperación muy sencilla y fácil de dar, significaría para el productor posibilidades más amplias de ayuda para nuevas siembras.

### Notice to the Banana Cultivators on the Old Line

In view of the fact the North American Markets are exacting on the quality of the banana, it is necessary for us to cooperate in every respect to secure the best grade of fruit when notices are sent out. This cooperation is very simple and can be easily given and will signify for the producers more ample possibilities of help for new plantings.

Dato económico no propuesto en la Oficina Nacional de Estadística. Sistema Nacional de Estadística.

## FOR SALE CHEAP

Bar Restaurant and Coffee Shop: with living quarters. Situated in the heart of the capital. Known as

### GOLFITO BAR

Contains a stock of National Liquor plus all modern fixtures. 300 yards South of Banco de Seguros. This establishment guarantees a daily Sale which can produce more than ten times the amount of the monthly rental. For further information, write to GOLFITO Bar, Post Box 779 San Jose.

## West Indies Score Heavily at Cambridge: Records Tumble

Replying to the magnificent score of 594 for four wickets (declared) made by Cambridge in the first innings of the match which ended on May 19, the West Indies touring team hit up 730 runs for the loss of three wickets, to compile the highest total ever made by a West Indian visiting team, and establish at least three other records.

Everton Weekes, batting sensation from Barbados, made 304 not out, and became the Caribbean batsman to make the highest score ever in England. The previous highest was George Headley's 234 against Nottinghamshire in 1939.

Weekes also became the first West Indian to make a treble century on an English tour and joined the only other two overseas players to perform the feat, C. G. Macartney and Sir Donald Bradman, both of Australia.

With Weekes, Frank Worrell, also of Barbados, shared the batting honors scoring 160, and setting up a new partnership record for any West Indian wicket of 350 runs - made in 3½ hours.

Robert Christiani, British Guiana opening batsman, got 111; Jeffrey Stollmeyer and Kent Treasurall of Trinidad scored 83 and 56 not out, respectively.

The three day match, of course, was drawn.

THE ATLANTIC  
LIMON, COSTA RICA

## WHEREABOUTS

The British Vice Consul in Limon requires information concerning the whereabouts or fate of the following persons:

Rebeca Downer-Lena Jones-Mrs. Alice Hunter  
Mrs. Helen Lawrence & Charles Cummings.

## Cheap Store And Kader Furniture Establishment

Every member of the Clubs who holds the two ending numbers corresponding with the National Lottery or Popular or who have paid the quota for 55 weeks is assured the corresponding value in Furniture of the **Best Design - Best Quality and Most Durable** or the **Finest Dress Or Other Fabrics**.

But remember that:

**Rights are forfeited By A Failure To Pay Three Consecutive Weekly Quotas:**